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UEFA ODGODILA EURO

DARIO ŠIMIĆ O STATUSU IGRAČA
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AŽURIRANJE PRAVNIH PITANJA
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MAKSIMIRSKA KRIZA

JE LI UEFA POGRIJEŠILA?

FINANCIJSKA POTPORA IGRAČIMA

POSLJEDICE PANDEMIJE KORONAVIRUSA 

ZAVRŠILI UPISI NA UCN

KAKO POSTATI ČLAN HUNS-a

REGIONALNI SASTANAK U ZAGREBU

NAVIJAČKI KUTAK

Kad smo zakl jučival i  prošl i  broj 
Nogometaša  ima l i  smo sasv im 
drugačije planove u odnosu na sadržaj 
ovog travanjskog izdanja. Život nas je 
međutim podsjetio koliko je nepredvidiv. 
Ni u najgorim snovima nismo mogli 
zamisliti ono što se dogodilo eskalacijom 
COVID-19 pandemije. Virus koji je iz Kine 
velikom brzinom zahvatio cijeli svijet 
pripada grupaciji koronavirusa. Najveća 
razlika u odnosu na dosadašnje epidemije 
jest da se ovaj virus širi najvećom brzinom, 
a da napada sve kategorije stanovništva, 
uz najteže posljedice za rizične populacije. 
To su stariji ljudi, kronični i onkološki 
bolesnici, odnosno svi oni koji imaju 
kompromitirani imunološki sustav.

Pandemija je praktično preko noći 
paralizirala svijet. Istodobno je odmah 
radikalno promijenila našu svakodnevicu. 
Potpuno nova bolest bacila je na koljena 
čovječanstvo i pokazala svima koliko su 
ranjivi te koliko je varljivo uvjerenje ljudi 
da su nadmoćni nad prirodom i njenim 
zakonitostima. O virusu COVID-19 nema 
još dovoljnih znanja da bi se predvidjela 
njegova evolucija, a posljedično da se 
pronađe odgovarajući lijek te cjepivo. 
Nadamo se svi da će se to u što skorije 
vrijeme dogoditi, a optimizam pobuđuju 
brojni svjetski timovi znanstvenika koji 
danonoćno rade na tom planu, odnosno 
najave da će se uspjeh polučiti i prije 
poslovično tretiranog doba od godine 
dana. 

Liječnici i epidemiolozi do tada su opću 
izolaciju utvrdili kao najjače sredstvo 
za usporavanje pandemije. Hrvatska 
je u tom smislu bila vrlo aktivna s 
promptnim mjerama ograničenja kretanja 
i protokolima ponašanja stanovništva 
odnosno zdravstvenog sustava . 
Zahvaljujući takvom pristupu, Hrvatska 
je među zemljama koje su najkvalitetnije 
reagirale na pošast koronavirusa. Tome je 
ključan doprinos dala i većina stanovnika, 
koja se disciplinirano i odgovorno ponaša, 
pokazujući još jednom kako se Hrvatska 
homogenizira i solidarizira kad joj je 
najteže. Velika zahvala svakodnevno ide 
našim zdravstvenim djelatnicima koji su 

na prvoj liniji borbe protiv virusa odnosno 
njegovih posljedica na zdravlje stanovnika. 
Isto tako i sve službe sustava (policija, 
vatrogasci, itd.) i stožeri civilne zaštite 
pokazali su visoku razinu spremnosti 
odraditi svoj dio posla. 
Nažalost, u vrijeme eskalacije pandemije 
dogodio se u 140 godina najjači potres 
u Zagrebu. Velika nesreća odnijela je i 
jedan mladi život. Najviše je stradao Donji 
grad, odnosno starije zgrade. No, i u ovoj 
drugoj teškoj zbilji naši su ljudi reagirali 
sjajno. Brzo su se nakon velikog straha 
pribrali i krenuli u rješavanje problema s 
oštećenjima koje je potres prouzročio. 
Zajedništvo ljudi bilo je ključno da se i taj 
užasan doživljaj nekako nadvlada. 

Nogomet, kao i cijeli sport, pao je na 
sporedne kolosijeke zanimanja. No, 
naši sportaši pokazali su visoku razinu 
socijalnog suosjećanja i nizom akcija 
prikupljaju velike iznose novca kao 
pomoć u borbi protiv koronavirusa te kao 
doprinos sanaciji stanja nakon potresa u 
Zagrebu. Sportaši su uvijek aktivni u 
humanitarnim misijama, a u ovoj povijesno 
nezapamćenoj situaciji globalne blokade, 
samo su dodatno pojačali svoje aktivnosti, 
donacije i svakodnevnu podršku ljudima 
u nevolji. 

Nogomet je stao. Kao nikad dosad. Zato 
je u općem stanju neizvjesnosti svijeta 
isti faktor glavna odrednica institucija 
nogometa, liga i klubova. Do prije 
nekoliko dana nitko nije ni trenirao, svi su 
bili u domovima i snalazili se u održavanju 
kakve takve fizičke aktivnosti. Vrijedilo je 
to za sve, ali baš sve aktere nogometa, od 
elitnih i najvećih profesionalnih klubova 
i igrača pa sve do amatera i najnižih 
natjecateljskih razreda. U ovom trenutku 
još nema uvjerljivosti u procjeni kada 
će se natjecanja nastaviti. Odgođena je 
Olimpijada, EURO 2020, zaustavljene 
najjače lige, uključujući i Ligu prvaka. 
Nastavak će biti kada epidemiolozi to 
dopuste, no prije lipnja teško je i pomišljati 
na utakmice. Tijekom svibnja vjerojatno 
će se omogućiti treninzi u strogo 
kontroliranim uvjetima. Jednom kad krenu 
igre, a bit će to prije ili poslije, izvjesno 

je tek da će se održavati bez gledatelja. 
Znanost kaže, dok nema cjepiva i lijekova, 
sport će se, kao i sve masovno praćene 
manifestacije, održavati bez publike.

Čovjek je prebrodio mnoštvo iskušenja, 
uspjet će to i ovaj put. Treba vidjeti u kojem 
razdoblju i s kojim posljedicama. No, ići će 
se naprijed i prilagoditi se situaciji.

PUTEVI NEIZVJESNOSTI
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Katar, emirat s dva i pol milijuna 
stanovnika na Arapskom 
poluotoku, organizirao je koncem 

ožujka nogometni turnir na kojem su 
trebale nastupiti ugledne europske 
reprezentacije: Belgija, Portugal, Švicarska 
i Hrvatska. Domaćinu je natjecanje u Dohi 
trebalo poslužiti kao svojevrsni 
organizacijski test za Svjetsko prvenstvo 
2022., a Europljanima kao važna provjera 
uoči kontinentalnog prvenstva (od 13. 
lipnja do 13. srpnja). 

U ponedjeljak, 9. ožujka, izbornik hrvatske 
reprezentacije Zlatko Dalić i službeno 
je odredio 23 kandidata. Na Dalićevom 
popisu bile su provjerene snage: Dominik 
Livaković, Lovre Kalinić, Simon Sluga 
(vratari); Šime Vrsaljko, Tin Jedvaj, Dejan 
Lovren, Domagoj Vida, Duje Ćaleta-Car, 
Mile Škorić, Dario Melnjak, Borna Barišić 
(obrana); Luka Modrić, Ivan Rakitić, Mateo 
Kovačić, Marcelo Brozović, Mario Pašalić, 
Milan Badelj (vezni); Ante Rebić, Josip 
Brekalo, Nikola Vlašić, Ivan Perišić, Andrej 
Kramarić i Bruno Petković (napadači). 
Sastav za Katar bio je de facto i preliminarni 
popis igrača za EURO 2020. 

Na listi pretpoziva našla su se čak devetorica 
igrača: Ivo Grbić, Josip Juranović, 
Domagoj Bradarić, Filip Benković, Filip 
Bradarić, Marko Rog, Mislav Oršić, Mirko 

UEFA je odgodila EURO za sljedeću godinu. 
Što to znači za Hrvatsku?

VATRENI ĆE
I U 2021.
BITI MOĆNI,
KAO I SADA

Marić i Antonio Čolak. Neuobičajeno puno 
pretpoziva Dalić je poslao ponajprije zbog 
činjenice da su na ‘’temeljnoj listi’’ bila 
četvorica kandidata iz talijanske Serie A 
(Brozović, Pašalić, Rebić i Badelj). 

Italija je tih dana postala najvećim europskim 
žarištem koronavirusa. Neke su zemlje, iz 
predostrožnosti, zatvorile državne granice 
i uvele dvotjedne karantene. Jedan od njih 
bio je i Katar. No, nije pomoglo. U svega 
desetak dana epidemija je eskalirala i otela 
se nadzoru. Turnir je otkazan!  

SARS CoV-2 proširio se ubrzo cijelim 
svijetom. Kao temeljni oblik borbe protiv 
pandemije istaknuto je izbjegavanje fizičkog 
kontakta među ljudima. Posljedično, 
otkazane su sve sportske aktivnosti. Među 
njima i dva najveća svjetska događaja – 
EURO i Olimpijske igre!
- Odluka UEFA-e je ispravna i jedina 
moguća. Zdravlje ljudi je najvažnije. Sve 
nas je ovo poremetilo, sve planove i 
razmišljanja, od nas trenera, preko igrača i 
navijača. Teško je ovog trenutka predvidjeti 
gdje ćemo svi mi biti za godinu i pol dana 

– zaključio je Dalić saznavši da se EURO 
odgađa za godinu dana. 

Iz sigurnosti vlastite izolacije, a u nedostatku 
sportskih tema, nogometni su se analitičari 
počeli baviti biologijom. Mnogi od njih 
uporno pokušavaju predskazati sastav 
hrvatske reprezentacije koji bi se trebao 
pojaviti na Wembleyu 2021. Očekivano, 
u većini tih futurističkih momčadi, među 

najupitnijiima, spominju se – Luka Modrić 
i Ivan Rakitić. 

U subotu, 12. lipnja 2021. (na dan utakmice 
s Engleskom) Luka Modrić će imati točno 
35 godina 9 mjeseci i 3 dana. Istina je, 
u nogometnom svijetu nema puno 
njegovih vršnjaka. Poglavito ih nema na toj 
kvalitativnoj razini (u madridskom Realu). 
Tijekom aktualne (prekinute) sezone 
kapetan hrvatske reprezentacije možda 
nije imao minutažu koju su njegovi navijači 
(pa i on sam) priželjkivali. Ali, to je domena 
kompetencije (i odgovornosti) trenera 
Reala, Zinedinea Zidanea. Na to se ne 
može utjecati. Također, Modrićev ugovor 
s Realom istječe u lipnju 2021., a ‘’kraljevski 
klub’’ još mu nije ponudio novi. Vjerojatno 
niti neće.

Ali, sve je to posve irelevantno za priču o 
Modriću u hrvatskoj reprezentaciji. Hoće 
li se Luka možda oprostiti od nacionalne 
momčadi u intermezzu od odgođenog do 
predviđenog EURO-a? Malo je vjerojatna 
i posve nelogična ta mogućnost. Da je 
poželio napustiti reprezentaciju, učinio bi 

to neposredno poslije Svjetskog prvenstva 
u Rusiji. Uostalom, više puta je ponovio: 
- Igrat ću za reprezentaciju sve dok se 
budem osjećao dobro i dok me izbornik 
bude zvao. 

Stavl jat i  Modrića u otpis poradi 
‘ ’nenogometnih godina’’ posve je 
deplasirano. Njegovu pojavnost u 
nogometnom svijetu valja promatrati 

fenomenološki. Mentalnom snagom i 
fizičkom konstitucijom (nikada u karijeri 
nije doživio težu ozljedu) dosegao je 
posebnost (titula najboljeg na svijetu), ali i 
nogometnu dugovječnost. 

Po mnogočemu Modrića bismo mogli 
usporediti s legendarnim kapetanom 
njemačke reprezentacije Lotharom 
Matthäusom, jednim od dvoj ice 
nogometaša koji su igrali na pet svjetskih 
prvenstava (drugi je meksički vratar 
Antonio Carbajal, umirovljen na Mundialu 
u Engleskoj, 1966.). U Francuskoj, 1998. 
kada je ‘’elf’’ stigao do četvrtfinala (Nijemce 
je kući otpravila upravo Hrvatska), Matthäus 
je imao punih 37 godina. Tada je igrao svoje 
peto (rekordno) Svjetsko prvenstvo. I nije 
mu bilo dosta. Pojavio se i na EURO-u (u 
Belgiji i Nizozemskoj) dvije godine kasnije.  

Život je često nepredvidiv. Poglavito život 
nogometaša. Uvijek se može dogoditi 
nekakva ozljeda ili pojaviti kakav (globalni) 
virus. Ali, u kontekstu svega izrečenog, 
veća je vjerojatnost da se i dogodine EURO 
odgodi nego što je realna mogućnost da 

Modrić izostane s premijere na Wembleyu. 
A Ivan Rakitić? Niti njega mnogi ne vide na 
EURO-u 2021. No, njegova je priča posve 
drugačija od Modrićeve. I ako se doista 
ne pojavi na EURO-u, to neće biti zbog 
njegovih godina (33) već činjenice da nije 
izborio mjesto u momčadi. 

Objektivno, Rakitić danas nema osiguranu 
poziciju u prvih 11 hrvatske reprezentacije. 
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Nema odmora niti u fazi kada su 
svijet, Hrvatska, gospodarstvo i 
nogomet doslovno stali. Dario 

Šimić, predsjednik HUNS-a, i dalje radi, u 
drugačijim uvjetima naravno, ali gotovo 
da je intenzitet još jači. Nema putovanja 
pa je sav rad konkretan, neposredan i bez 
praznog hoda. O svemu što je snašlo 
društvo i nogomet, razgovarali smo s njim 
za ovaj poseban broj Nogometaša.

Kako se nosite s teretom pandemije pa 
posljedica potresa?
-Kao i svi drugi, disciplinom i ostankom u 
domu s obitelji. No, raditi nisam prestao 
jer je puno obveza koje se mogu učiniti od 
kuće. Nažalost, ova nas nas je pandemija 
doista dovela u velike probleme u 
svakom smislu. I onda još pored toga je 
u Zagrebu bilo potresa. Nije lako to sve, 
prije svega psihološki podnositi, poglavito 
neizvjesnost što će biti u bližoj perspektivi. 
No, mora se. 
Hrvatska se postavila kvalitetno i 
moramo biti ponosni kako na sve 
službe i pojedince unutar civilne zaštite, 
liječnike, epidemiologe, zdravstvene 
radnike, policiju, vatrogasce i druge, tako 

i na populaciju općenito. Mislim da je to 
zajedništvo i slušanje uputa institucija 
doprinijelo da posljedice COVID-19 
držimo pod kontrolom.

Utjecaj pandemije na daljnji život zasad 
je realno teško procijeniti?
-Slažem se. Ovo je situacija bez 
presedana. Imamo virus o kojem se još 
ne zna dovoljno da bismo bili uvjereniji 
što će nam donositi u idućim mjesecima 
i godinama. Posljedice su već vidljive 
u težini izolacija, društvenoj blokadi, 
gospodarskim problemima, padu 
standarda i recesiji koja je već krenula. 
Nadam se samo da će što prije znanost 
pronaći odgovore na koronavirus te 
cjepivom i lijekovima sve nas rasteretiti 
za borbu za oporavak gospodarstva i svih 
nas kao zajednice.

Gdje vidite najveće probleme u kontekstu 
posljedica?
-Ovako na prvu najveći problem vidim 
u toj nesigurnosti sutrašnjice. Realno je 
da se može ponoviti pandemijska kriza. 
Dok ne bude cjepiva, bit ćemo stalno 
opterećeni i morat ćemo se naučiti na 

suživot s virusom, odnosno na poseban 
režim svakodnevice.

Pandemija je blokirala nogomet. Kako se 
to reflektira u Hrvatskoj?
-Osim zaustavljanja rada i natjecanja, 
čemu smo svjedočili proteklih mjesec i pol 
dana, tek trebamo vidjeti prave posljedice 
po život klubova. Hrvatski nogomet 
pretežito živi od transfera igrača. U tom 
smislu će ova blokada pa odgoda EURO-a, 
pojačati težinu posljedice za HNL. 
Sjećam se da je recesija prije 12 godina 
onemoćala nogometni sport u Europi, 
ali onda su spas bile televizijske kuće, 
koje su pronašle interes kroz lige. Vidjet 
ćemo u skoro vrijeme kako će se ovaj 
put nogomet u Europi prepostaviti, a 
onda će se to posljedično reflektirati i na 
naše klubove. Ključno je da prođe ova 
zdravstvena ugroza.

HUNS je vrlo aktivan iz razumljivih 
razloga. Klubovi su u financijskim 
problemima, režu se plaće igrača, ima 
dosta prijepora oko svega toga?
-Imamo dosta posla i naši operativci na 
čelu s glavnim tajnikom Marijem Jurićem, 

Predsjednik HUNS-a Dario Šimić o svemu što je snašlo 
svijet, Hrvatsku, kako u društvenom i gospodarskom,

tako i u nogometnom životu

HUNS JE POSTAO 
VJERODOSTOJAN 

PARTNER HNS-u
ZA BRIGU O 

STATUSU IGRAČA
Prema učinku u kvalifikacijama za EURO 
on je iza Modrića, Brozovića, Vlašića i 
Kovačića. Činjenica da na Nou Campu s 
njim više ne računaju posve mu je sputala 
igračku lucidnost, ali i samopouzdanje. U 
njegovom, ali i interesu reprezentacije, 
dobro bi mu došao transfer, odnosno 
promjena sredine. Uostalom, i sam je 
toga svjestan. Iz izolacije je poslao poruku 
treneru i čelnicima Barcelone: 
- Nisam ja vreća krumpira! 

Modrić i Rakitić međutim nisu jedini na 
listi suspektnih kandidata za prolongirani 
EURO. U klubu igrača koji su već zakoračili 
u četvrtu deceniju života nalaze se i 
Domagoj Vida (u lipnju 2021. imat će 32 
godine), Dejan Lovren (31), Ivan Perišić (32), 
Lovre Kalinić (31) i Milan Badelj (32). 
I njima neki kroničari predbacuju starost 
i nemogućnost ‘’preživljavanja turnira’’. 
Međutim, analizirajući aktualnu nedovršenu 
sezonu možemo ustvrditi kako bi većina 
spomenutih igrača,  sasvim ‘’uščuvana’’ 
u fizičkom smislu, dočekala ovogodišnji 
EURO. Statistika njihovih nastupa ove 
sezone nije adekvatna njihovom statusu 
i zapravo bi svaki nogometni stručnjak 
senatorima u hrvatskoj reprezentaciji 
preporučio terapiju provođenja više 
vremena na nogometnom terenu tijekom 
idućih godinu dana. 

No, storniranjem ovogodišnjeg EURO-a, 
aktualizirao se i status izbornika Dalića. On 
je, poput Modrića, diskretno najavljivao 

kako bi se nastupom na EURO-u mogao 
oprostiti od reprezentacije. Usput, Zlatko 
Dalić ugovorno je vezan s HNS-om do 30. 
lipnja ove godine. 

Tijekom razdoblja ničega u nogometnom 
svijetu poprilično je snažno odjeknula 
informacija da Ujedinjeni Arapski Emirati 
traže novog izbornika, a za upražnjeno 
mjesto najozbiljniji su kandidati – Zoran 
Mamić i Zlatko Dalić.

Naravno, čini se nelogičnim da šef 
sportskog sektora u Dinamu u delikatnom 
trenutku smjene trenera i ustroja novog 
stručnog stožera napusti Maksimir. 
Jednako kao i odlazak Zlatka Dalića s 
pozicije izbornika reprezentacije Hrvatske. 
Ali, hrvatski su treneri zasigurno ozbiljno 
razmotrili ponudu koju im je izložio 
Yusef Hussain Al-Sahlawi, predsjednik 
nogometnog saveza UAE-a. Jer ponuda 
od pet milijuna eura iziskuje ozbiljno 
razmatranje. Bez obzira odakle dolazila.
Činjenica da je Daliću stigla ponuda iz 
Dubaija nije bitnije poremetila bioritam 
čelnika HNS-a. Predsjednik Šuker tvrdi 
kako ima usmeni dogovor s aktualnim 
izbornikom, a novi jednogodišnji ugovor 
HNS i Dalić trebali bi potpisati u srpnju. S 
istim financijskim uvjetima, (7,5 milijuna 
kuna u bruto iznosu), kao i do sada. 

Dakle, godinu dana prije početka 
Europskog nogometnog prvenstva nema 
natruha nikakvih promjena, niti u igračkom, 

niti u stručnom segmentu. Kako trenutačno 
izgleda, koronavirus nije prouzročio 
nikakvu štetu hrvatskoj reprezentaciji.
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maksimalno su involvirani u aktivnosti 
rješavanja zapetih situacija. Moram reći, 
možda se to nekome neće svidjeti, da smo 
od prvog trenutka svih tih prijepora imali 
vrlo jasne stavove i prenosili ih članstvu, 
klubovima i javnosti. Nažalost, bilo je 
dosta krivih tumačenja s drugih strana, 
primjerice FIFA-inih naputaka pa su se 
generirale krive interpretacije u medijima. 
HUNS je dio FIFPRO-a, koji je partner 
FIFA-e i UEFA-e u svim aktivnostima 
koje se tiču pozicije igrača. Imamo zato 
vrlo precizne informacije, a s našim 
vrlo aktivnim i upućenim odvjetnicima 
možemo našim članovima osigurati 
maksimalnu brigu o statusu.

Kakva su zapažanja o ponašanju klubova 
u kontekstu mijenjanja dinamike 
ispunjenja ugovornih obveza prema 
igračima?
-Vidi se da je nakon određenih prijepora 
u početku krize ipak na kraju prevladalo 
ono na što smo mi stalno pozivali, kao i 
FIFA i UEFA, a to je dogovor! 

Neki su klubovi, kao Osijek, odmah reagirali 
i s igračima dogovorili smanjenje primanja. 
Neki su, kao Dinamo, imali drugačiji 
pristup i postavili se ultimativno, no na 

kraju se ipak svugdje postigao dogovor. 
Ovako teška situacija ne trpi isključivost s 
nijedne strane. I klubovi i igrači su dio iste 
priče i interesa, svatko mora uzeti u obzir 
da je pandemija promijenila situaciju. Ovo 
je nelagoda svima. No, samo dogovorom, 
koji će biti prihvatljiv objema stranama, 
mogu se kompenzirati posljedice krize. 
Svaki drugi stav otvorio bi nisku sporova 
koja bi stvorila nove i velike štete. To 
nikome nije u interesu.

FIFA je možda mogla dati neke okvire 
novih regulacija plaćanja, bilo bi manje 
prijepora?
-Možda je mogla, bilo bi manje dilema, 
pitanja i sporova u tumačenju. No, i FIFA 

se, kao i svi, prvi put našla u ovakvoj 
situaciji. Ovo je presedan. Mora se voditi 
računa o svim članicama, o državama 
u kojima funkcioniraju, teško je nekim 
dekretom iznijeti ispravnost mjera za sve 
podjednako.

U HNL-u je dodatni problem što igrači 
imaju status obrtnika pa ne podliježu 
Zakonu o radu. Nema ni kolektivnog 
ugovora pa da se mjere jednostavnije 
dogovore?
-Istina, zato i mislim da je ovo vrijeme 
kada se može ozbiljno tretirati ta 
tematika i donositi odluke koje bi išle u 
smjeru regulacije igrača kao radnika. S 
kolektivnim ugovorom definitivno bi sve 

bilo jednostavnije.
Vjerojatno ne bi bilo medijskog linča 
prema igračima koji imaju drugačiji stav 
od onih koji odlučuju ili tumače stvari?
-To je neprihvatljivo ponašanje prema 
igračima. Nogometaši imaju izuzetno 
socijalnu osjetljivost i kontinuirano to 
pokazuju kroz humanitarne aktivnosti, 
donacije i slično. To što se o tome manje 
zna u javnosti, više je stvar toga da igrači 
to ne žele iznositi javno upravo zato da 
ih se ne prozove da se hvale. No, ako 
oni traže dogovor oko umanjenja svojih 
prava, a ne nametnute preinake, ne može 
se reći da ih baš briga za društvo u kojem 
žive. Ne mogu se uvijek niti na igračima 
lomiti problemi, a u hrvatskom nogometu 
bilo ih je proteklih desetljeća napretek. 
Odraz je neupućenosti kada se tvrdi da je 
igračima najlakše i da oni nikad ne gube 
u krizama.

FIFPRO se etablirao u ravnopravnog 
„igrača“ nogometnog sustava kada su u 
pitanju statusi i interesi igrača?
-Moram reći da bez podrške FIFPRO-a 
ne bismo mogli ništa značajnije djelovati 
za stalno jačanje statusa nogometaša u 
Hrvatskoj. Tako je i u svijetu jer FIFPRO 
sada ima partnerski odnos s FIFA-om i 
može sudjelovati u kreiranju onih pravila 
koja se tiču igrača. S našom krovnom 
organizacijom imamo odličan odnos, 
referentnu točku za sve što u svom radu 
trebamo znati, odnosno za konkretno 
djelovanje.

Igrači se sve češće javljaju u HUNS. Što 
biste im u ovoj situaciji savjetovali?
-Prije svega da nam se za svaki problem 
slobodno obrate. HUNS će ih savjetovati 

što raditi, pružiti i odvjetničku vrhunsku 
brigu i općenito, pružiti sigurnost. Oni 
moraju biti mirni jer se nikakve ad hoc 
odluke u pogledu njihovih ugovornih 
obveza i prava ne mogu donijeti bez 
njihove suglasnosti. 
Možemo savjetovati i klubove oko 
svih tih statusnih pitanja jer kako sam 
rekao, imamo precizne informacije od 
FIFPRO-a. Svi smo mi zapravo na istom 
poslu, na jačanju hrvatskog nogometa i 
njegovog uređenja na zadovoljstvo svih 
aktera. Trebamo jake i kvalitetno uređene 
klubove, kao što trebamo i kvalitetne 
igrače i momčadi. To se postiže samo 
zajedništvom, a ne da svatko vuče na 
svoju stranu.

Kako vidite pitanje nastavka aktivnosti 
HNL-a?
-Svi se nadamo da će to biti čim prije, ali 
ključno je ono što odlučuje Vlada, tj. ono 
što odredi Nacionalni stožer. Zdravlje je 
na prvom mjestu, a onda dolazi sve ostalo. 
Kako se do sada vodila zemlja u ovoj krizi 
i po pitanju pandemije, imamo puno 
povjerenje u odluke nadležnih. Nogomet 
će se, kao i svi, dalje aktivirati temeljem 
tih stavova.

Kako gledate na ponašanje HNS-a u 
spomenutim kriznim situacijama?
-Moram iznijeti mišljenje da je HNS bio 
načelno korektan. Nisu se zaletavali s 
nekim javnim stavovima, pokazali su 
odgovornost prema situaciji. HNS je 
krovna nogometna organizacija i svakako 
treba voditi brigu o svim njegovim 
akterima i faktorima. Nadam se da se traže 
strateška rješenja koja će svima olakšati 
život. Evo, primjerice, španjolski je savez 

htio podignuti kredit kako bi pomogao 
ligi i klubovima. To je jedan pokazatelj 
konkretne brige.

HUNS je s HNS-om bio na sastanku u 
vezi statusa igrača i nekih tumačenja 
dok traje krizna situacija?
-Da, imali smo konstruktivan sastanak i 
dogovorili smo daljnje korake suradnje. 
Mislim da je jako važno to što je HNS 
zauzeo stav da će u svakom određivanju 
pitanja koja se dotiču igrača konzultirati 
stav HUNS-a. Uvjeren sam da će tako biti 
puno manje dvojbi i problema za njih i 
klubove.

Svojevremeno ste u kandidaturi za 
predsjednika HNS-a iznijeli ideju da se 
ulaže u uređenje travnjaka. HNS je preuzeo 
tu ideju i realizirao. Mario Jurić je u ime 
HUNS-a javno tumačio da se promjene 
ugovora kluba s igračima mogu odraditi 
samo dogovorno, a ne jednostrano. 
Tako se, eto, u praksi i događa, unatoč 
osporavanjima tih stavova. 

Smeta li Vas što takve dobitne ideje 
nemaju potom neko javno (pre)
poznavanje kao Vaših?
-Pa i ne baš. Da je to bitnije, da ti odaju 
javna priznanja za neke stvari, onda se ne 
bih bavio sindikalnim poslom. S Jurićem 
i drugima u HUNS-u već deset godina 
vodimo pionirske borbe za status igrača, 
što je ujedno i borba za bolji i uređeniji 
HNL, odnosno nogomet. Meni je super da 
su se prvoligaški tereni uredili, a nebitno 
čija je to ideja. Bitno je da su se na kraju 
klubovi i igrači dogovorili oko plaćanja jer 
je automatski bolja atmosfera i održano 
je povjerenje. 

Mi ćemo raditi na tome da se promijeni 
status igrača, da budu zaposlenici kluba i 
da se potpiše kolektivni ugovor. Svima je 
to interes, klubovima, igračima, Savezu. 
Hrvatska ima strašan nogometni talent, ali 
sada je doista vrijeme da prestanemo kao 
HNL životariti na njegovom iscrpljivanju. 
Klubovi će potonuti financijski ako se 
svi skupa, u svom djelokrugu rada, ne 
usuglasimo kako odgovoriti na izazove 
novog vremena nakon pandemije i 
gospodarske krize. HNL se doista može 
kvalitetno urediti, mislim da je stvar samo 
političke volje njegovih aktera da se stvari 
promijene nabolje. Već par godina ide se u 
tom smjeru, ali zbog krize morat će se dati 
gas. HUNS će u tom pravcu biti pouzdan 
partner.  



Pandemija koronavirusa zaustavila 
je svijet. Borba da se ukroti 
najopakiji virus kojeg čovjek pamti 

i zbog kojeg se mijenja doživljaj 
svakodnevice, koju smo do kraja prošle 
godine poznavali, u punom je jeku. Kako 
je jedna od najvažnijih mjera te borbe s 
nevidljivim neprijateljem izolacija, 

odnosno izbjegavanje svih aktivnosti 
koje donose i jačaju neposredni kontakt 
ljudi, sasvim je logično da se nogomet 
ne igra. Natjecanja u Hrvatskoj su 
zaustavljena u drugom tjednu ožujka. 
Točnije rečeno, u vikendu s Danom 
žena, odigrane su posljednje utakmice 
po svim razinama. Od 14. ožujka 

obustavljene su sve aktivnosti.

Puno je dilema o danu kada će se 
nastaviti sa skupnim treninzima momčadi. 
Posljedično je i teže prognozirati kada 
bi se moglo igrati prvenstvo. Hrvatski 
nogometni savez ponudio je tri opcije 
završetka klupske sezone Prve i Druge 
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lige, dok je za amaterske lige (od Treće 
nadalje) prilično jasno da će im se 
prvenstva definitivno prekinuti. Ovog 
trenutka još su u igri za prva dva razreda 
HNL-a opcije 30. svibnja i 13. lipnja. Ono 
što se može zaključiti jest da će se umjesto 
uobičajene ljetne pauze, nogomet morati 
igrati upravo u najtoplijem razdoblju 
godine. Drugog rješenja nema da bi se 
ispunilo i zahtjeve UEFA-e, koja inzistira 
da se nacionalne lige završe igrama na 
terenu, a ne administrativnim odlukama.

Bez obzira što se ne zna kada će se opet 

igrati i zaključiti sezona, ali sa stavom 
UEFA-e da će se to dogoditi prije ili 
poslije, HUNS je odlučio da će i ove 
godine biti tradicionalnog izbora najboljih 
pojedinaca hrvatskog nogometa. Trofej 
Nogometaš, nastao 2013. godine, postao 
je najrelevantniji izbor za nogometaše i 
druge aktere najpopularnijeg sporta u 
zemlji jer su upravo sami nogometaši i 
treneri glasačka baza. Prekid natjecanja 
neće zaustaviti tu uspješnu tradiciju.

-Nema šanse da se zaustavimo, kaže 
uvjereno glavni tajnik HUNS-a Mario Jurić. 

Ne znamo još kada i kako jer ovisimo o 
odlukama nadležnih državnih i potom 
nogometnih institucija, ali svakako ćemo 
provesti glasanje za najbolje pojedince 
sezone. Kao i svake godine, obići ćemo 
sve klubove, u posebnom protokolu i kako 
god bude propisano, pružiti mogućnost 
igračima i trenerima da daju svoj glas. 
Naravno, uobičajeni termin lipnja je otpao 
pa ćemo tek vidjeti kada će se nastaviti 
odnosno završiti Prva HNL. Slijedom toga 
ćemo odrediti i moguću opciju uručenja 
nagrada, zaključio je.
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AŽURIRANJE 
PRAVNIH PITANJA 
ZA RAD SINDIKATA

U sjedištu FIFPRO-a u Amsterdamu, 
18. i 19. veljače, održana je dvodnevna 
pravna konferencija, a Hrvatsku udrugu 
“Nogometni sindikat” predstavljao je 
odvjetnik Tomislav Kasalo. 

Cilj ove konferencije bio je osigurati 
ažurirane informacije na temu različitih 
pravnih pitanja koja su relevantna za rad 
nogometnih sindikata te okupiti odvjetnike 
FIFPRO-ovih članica i arbitara DRC-a i 
CAS-a, koje je imenovao FIFPRO, kako bi se 
time pružila prilika za učenje i umrežavanje. 
Najvažnije teme konferencije bile su:

Izmjena antidopinških pravila

Najnovija praksa DRC-a

Najnovija praksa CAS-a

Porezni učinci presuda FIFA DRC-a i CAS-a

Razvoj ženskog nogometa

1

2

3

4

5

Nezapamćeni i razorni požari zahvatili su 
Australiju krajem 2019. i početkom 2020. 
godine. Procjenjuje se da je u požarima 
nestalo 1,25 bilijuna divljih životinjskih 
vrsta, izgorjelo je 12 milijuna hektara šuma 
i 2 700 domova, a zauvijek su izgubljena 
33 ljudska života. Među svim ostalim 
devastacijama uzrokovanim tim požarima 
uništena su i mnoga nogometna dobra. 
Australski sport trpi goleme posljedice, 
mnoga su mjesta izgubila svoje lokalne 
nogometne terene, a uništena je sportska 
infrastruktura i oprema. 

Mnogi navijači, vrhunski nogometaši i 
kultni svjetski nogometni klubovi već su 
podržali #footballforfires fond i akciju. 

Tako je humanitarna utakmica, u kojoj 
će sudjelovati brojna svjetski poznata 
imena iz nogometa, prvotno trebala 
biti održana 23. svibnja na Bankwest 
stadionu u Sydneyu, ali je zbog 
globalne situacije s koronavirusom 
odgođena za 3. listopada. 

Pozivu se odazvao i predsjednik 
HUNS-a Dario Šimić koji će uz 
Beckhama, Drogbu, Trezegueta, 
Geremija, Guusa Huddinka i 
mnoge druge sudjelovati u 
ovoj hvalevrijednoj akciji 
za požarom zahvaćena i 
stradala područja. 

ŠIMIĆ ĆE U 
AUSTRALIJI 
IGRATI 
HUMANITARNU 
UTAKMICU

Predsjednik HUNS-a sudjeluje u #footballforfires akciji 

12

Foto:
Goran Stanzl/PIXSELL



15

samo su ružna podmetanja, kazivao je 
Antolić. 
Čak je naglasio i mogućnost iznalaženja 
rješenja za nastavak suradnje s trenerom 
Bjelicom. 
- On je trener Dinama pod ugovorom još 
16 mjeseci. Bio sam svjedok njegovog 
dovođenja u klub i mogu demantirati sve 
koji tvrde da se Dinamo želi riješiti Bjelice. 

Da smo to željeli učiniti, onda bismo ga 
maknuli prošle sezone nakon poraza u 
finalu Kupa. Ili ispadanja iz Lige prvaka. A 
mi smo s Bjelicom potpisali novi ugovor 
i udvostručili mu plaću.

No, iluzija o nesporazumu, koji će 
ubrzo biti riješen, otklonjena je svega 
nekoliko sati kasnije. Na Facebook profilu 
Zdravka Mamića pojavio se materijal 
koji je posve kompromitirao pokušaje 
Dinamove Uprave i negirao Antolićeve 
tvrdnje. Objavio je iznose koji su tijekom 
proteklih 20 mjeseci isplaćene treneru 
prve momčadi Nenadu Bjelici i njegovim 
pomoćnicima. Sveukupno, GNK Dinamo 
je stručnom stožeru isplatio 37.288.550,80 
kuna. Najviše je dakako dobio Bjelica i to 
24.385.673,01. 
Javno objavljivanje poslovnih tajni slučaj 
je bez presedana u povijesti maksimirskog 
kluba! Mnogi su pratitelji međutim 
konstatirali kako u svojim nastojanjima 
savjetnik Uprave ipak nije bio ucpotpunosti 
transparentan. Nije, naime, objavio kolika 
je primanja u proteklom razdoblju imao šef 
sportskog sektora u GNK Dinamo,misleći 
tako na Zorana Mamića. 
I dok je Antolić navijačima Modrih ponudio 
nadu u sretan rasplet kaotičnog stanja 
u klupskim odnosima, Mamić je svoje 
obraćanje pratiteljima na društvenim 
mrežama završio riječima – Game Over 
ili u prijevodu: Igra je gotova!

Neprijeporno, Mamićeva je objava 
objavljena s ciljem difamacije trenera 
prve momčadi. Nakon smjenjivanja 
stručnog stožera i javnog diskreditiranja 
trenera, laicima je također postalo 
jasno kako su odnosi Zdravka Mamića i 
Nenada Bjelice eskalirali do točke kada 
eventualni kompromis više nije moguć. 
Treneru je preostao jedino častan odstup 
i dogovor oko svote eura koju će ponijeti 
iz Maksimira.

Nenad Bjelica i službeno je prestao biti 
trenerom Dinama, u četvrtak 16. travnja 
2020. godine. Nakon višesatnih pregovora 
s članovima Uprave kluba postignut je 
sporazum o raskidu ugovora. Nagađa se 
da je dogovor oko otpremnine usuglašen 
kod svote od 1,1 milijuna eura. Bjelica je u 
pregovorima isticao kako su u otpremninu 
uključeni i članovi raspuštenog stručnog 
stožera.  

Jednostrano nametanje tzv. kriznih mjera 
samo je ubrzalo proces razdruživanja 
između kluba i  trenera. Odlazak 

najuspješnijeg trenera za vladavine 
Zdravka Mamića postao je izvjestan i prije 
pandemije. Bilo je samo pitanje vremena i 
modaliteta razvrgnuća izdašnog ugovora. 
Neki medijski izvori špekuliraju da je 
Bjeličin odlazak amenovan još u veljači 
kada su se braća Mamić našli na radnom 
sastanku u Mostaru.

Ako je netko i imao dvojbi u vezi 
utjecaja savjetnika Uprave kluba, ovom 
su epizodom sve sumnje otklonjene. 
Dinamo je ostao bez trofejnog trenera. Od 
igranja u europskim natjecanjima tijekom 
2019. godine, Dinamo je s Bjelicom kao 
trenerom zaradio 29 milijuna eura. A 
nema sumnje da će već u narednom 
prijelaznom roku i roster modre momčadi 
zasigurno doživjeti drastične promjene. 

RAZLIČITA TUMAČENJA
Za vrijeme trajanja maksimirske 
krize među različitim vijestima se 
na Dinamovoj službenoj stranici 
pojavio i naslov: FIFA-in dokument - 
klubovi imaju pravo na jednostranu 
intervenciju! Radi se dakako o 
slobodnom tumačenju preporuke 
klubovima, u kojoj Svjetska 
nogometna organizacija kao naputak 
za prevladavanje aktualne krize, 
sugerira dogovor s igračima u vezi 
revidiranja aktualnih ugovora. 
FIFPRO (Svjetska udruga nogometnih 
sindikata) u svom je očitovanju 
bila kudikamo eksplicitnija od 
FIFA-e i nije ostavila prostora za 
proizvoljna tumačenja, poput ovog 
maksimirskog. Sukus sindikalnog 
priopćenja mogao bi se svesti na 
konstataciju: dogovor između 
klubova i igrača nema alternative! 
Tek dan prije sporazumnog raskida 
između kluba i trenera Bjelice, 
a nakon dugotrajnih i mučnih 
pregovora, započelo je masovnije 
potpisivanje aneksa ugovora, ali 
ne po modelu Uprave već po 
ublaženom kompromisnom rješenju. 

KAKO DINAMO ŠTEDI
Uprava GNK Dinamo odluku 
o uvođenju tzv. kriznih mjera 
opravdala je nastojanjem održivosti 
proračuna, ali i očuvanjem radnih 
mjesta (za 200-tinjak zaposlenih). 
Prema financijskoj bilanci iz 2019. u 
Maksimiru su na ugovorne obveze 
s igračima i stručnim stožerom te 
za odštete na transfere potrošili 
sveukupno 33 milijuna eura, što je 
više od dvije trećine proračuna. 
U razdoblju bez aktivnosti i prihoda, 
najveće se uštede u proračunu 
kriju upravo u reduciranju igračkih 
ugovora. 

Što to u Dinamovom slučaju 
konkretno znači? 
Odgovor je u iznosima godišnjih gaža 
maksimirskih nogometaša. U prvom 
platnom razredu su Ademi i Hajrović 
(850.000 eura), zatim Theophile 
(840.000 eura ), Moubandje (820.000 
eura), Gavranović i Livaković 
(800.000 eura). 
Slijede Petković i Oršić (750.000 
eura), Pinto (700.000 eura), 
Stojanović (550.000 eura), Dilaver 
i Leovac (500.000 eura), Majer 
(400.000 eura) pa Zagorac, Perić, 
Moro, Gojak, Kadzior, Ivanušec, 
Atiemwen i Kulenović (svi po 
360.000 eura), Lešković i Andrić 
(300.000 eura), Marin (250.000 
eura), Karačić, Đira (240.000 eura), 
Moharrami (200.000 eura), Horkaš, 
Milić, Šutalo, Knežević, Krizmanić, 
Menalo i Ćuže (120.000 eura) te 
Gvardiol (50.000 eura). 

Nema nogometa, nema prihoda i 
nema plaća. U izolaciji od 
p a n d e m i j e  u z r o ko v a n e 

koronavirusom većina je profesionalnih 
klubova financijske gubitke odlučila 
umanjiti tzv. recesijskim mjerama. Među 
spomenutima je i zagrebački Dinamo. 

U Maksimiru su razradili poprilično 
specifičan model za prevladavanje 
kriznog razdoblja. GNK Dinamo na 
platnom spisku ima dvjestotinjak 
zaposlenih. Svi s primanjima do 7 500 
kuna, koliko iznosi prosječni dohodak u 
gradu Zagrebu, izuzeti su iz programa 
„kriznih mjera“. Onima pak s iznosima 
većim od 7 500 kuna ostaje fiksno, 
a preostali dio dohotka će dobivati 
prema formuli: trećinu odmah, trećinu 
najkasnije šest mjeseci nakon odigravanja 
prve utakmice, a trećinu nikada. Svi 
zaposlenici GNK Dinamotako su se dijela 
primanja svjesno odrekli. 

Po istom principu, s trećinama, revidirani 
se obračun, koji je primjenjiv do 30. rujna, 
trebao primjenjivati i s primanjima igrača, 
odnosno članova stručnog stožera. 
Prema grubim procjenama, uvođenjem 
spomenutih restriktivnih mjera Dinamo je 
trebao „spasiti“ oko dvadesetak milijuna 
kuna. 
No, odluka Uprave maksimirskog 
kluba nije dobila potporu svlačionice. 
Igrači i stožer GNK Dinamo odbili su 
potpisati nametnutu reviziju ugovora. 
S vrlo jednostavnim objašnjenjem: nas 
nitko ništa nije pitao u vezi smanjenja 
ugovornih obveza! 

Zapravo je neshvatljivo da su maksimirski 
čelnici samoinicijativno odlučili preraditi 
postojeće ugovore, bez pregovora i 
privole druge strane. Otpočetka je bilo 
razvidno kako je s pravnog aspekta takva 
odluka neodrživa. 
Zbog pomanjkanja empatije Dinamovi 
su nogometaši etiketirani kao amoralni 

i bezosjećajni ljudi, u najmanju ruku 
vrijedni zgražanja. Ohrabrena potporom 
javnosti maksimirska je Uprava rapustila 
stožer prve momčadi pa su tako iz 
Dinamove obitelji izopćeni: Rene Poms, 
Nino Bule, Silvije Čavlina, Martin Mayer, 
Karlo Reinholz i Jasmin Osmanović.

„Katapultiran“ nije jedino šef stožera – 
Nenad Bjelica. Njega je zaštitio ugovor 
koji je potpisan do 30. lipnja 2021., 
odnosno činjenica da je po sezoni 
plaćen 1,2 milijuna eura, u neto iznosu. 
Jednostrani raskid podrazumijeva i 
isplatu ugovornih obveza u cijelosti.

I ozračje među Dinamovim navijačima 
sličilo je onom na maksimirskom 
stadionu. Bad Blue Boysi strastveno su 
izvrijeđali braću Mamić optužujući ih 
da su inscenirali sukob s najuspješnijim 
trenerom Dinama u posljednjih pola 
stoljeća. 
Epidemija nezadovoljstva i mržnje 
preplavila je najekstremnije maksimirske 
navijače. No, nemali je broj i onih koji 
iz zaleđa vlastite izolacije podržavali 
čelništvo kluba u nastojanjima da smanji 
basnoslovne ugovore igrača i trenera u 
razdoblju bez nogometa. 
Demokratsko pravo iznošenja vlastitog 
stava suprotstavljene su strane dosad 
plasirale na tribinama maksimirskog 
stadiona. Zbog redukcije socijalnog 
kontakta takva mogućnost trenutačno 
ne postoji. Stoga za međusobno 
prepucavanje Dinamovi navi jači 
uglavnom koriste moderne tehnologije 
i društvene mreže. 
Tračak nade u sretan završetak ovog 
maksimirskog trilera ponudio je član 
Dinamove Uprave Krešimir Antolić. On se 
svojski trudio na Hrvatskoj radioteleviziji 
uvjeriti ljude sklone ovom klubu da 
Zdravko Mamić nije autor ovih kriznih 
mjera.
- Autor je Uprava kluba. Nekakve 
zapovijedi ili nalozi Zdravka Mamića 

ŠTO ZNAČI ODRICANJE
OD USPJEŠNOG TRENERA
POKAZAT ĆE IDUĆA SEZONA

Evolucija raspada ere Nenada Bjelice u Dinamu

14 Foto: Sanjin Strukic/PIXSELL
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Početkom ožujka društvenim 
mrežama kružila je pošalica: 
Otkako je Hrvatska preuzela 

predsjedanje Europskom unijom nastao 
je posvemašnji kaos - Velika Britanija je 
‘’pobjegla’’, migranti su ‘’okupirali’’ Grčku, 
a Italija se ‘’izolirala’’.

U kontekstu opisane zbilje, kao u nekom 
vicu, ponuđene su dvije vijesti: jedna dobra 
i ona druga. Prvo loša: Hrvatska još nije 
odradila niti polovicu mandata! I dobra: 
sljedeće predsjedanje Europskom unijom, 
Hrvatska će imati za 13 godina. Dakako, 
pod uvjetom da EU sve to – preživi!

No, šala se pokazala benignijom od zbilje. 
Izolaciju kao obranu od koronavirusa, 
nakon Italije, uvele su i sve ostale 
europske zemlje (izuzev Bjelorusije). 
Posljedično, zaustavljena su sva nacionalna 
gospodarstva. Domino-efektom počeli 
su neumoljivo padati indeksi na burzama. 
Otkazana su i sva relevantna okupljanja na 
Starom kontinentu. Eurovizija je zamukla, 
nogometni EURO našao se u zaleđu.

Dugo je UEFA oklijevala i kalkulirala. 
Aleksander Čeferin i suradnici odgađali su 
odluku o otkazivanju EURO-a. Na stolu 
se našlo nekoliko opcija: prolongirati 
EURO za godinu dana otpočetka se činilo 
najizglednijom varijantom, no bilo je i 
prijedloga da se turnir odigra u predviđenim 
terminima – s ili bez gledatelja (ovisno o 
stupnju opasnosti od zaraze). Ova potonja 
solucija doimala se nadasve apsurdnom 
jer nameće dvojbu (be)smislenosti samog 
natjecanja. Postojala je dakako i mogućnost 
privremene odgode konačne odluke. Ali, 
kada je Europa civilizacijski potonula u 
razdoblje kolapsa i kaotičnosti, a nogomet 
zastao u fazi hibernacije, UEFA nije imala 
kamo: 17. ožujka nakon video konferencije 
svih 55 članica, turnir EURO-a i službeno 
je odgođen za godinu dana.

Ovakvim epilogom nitko nije bio 
zadovoljan, ali su ga svi doživjeli kao – 
jedino razumno rješenje. Pritom je svakom 
savezu ostavljeno da vlastitom računicom 
zbraja i oduzima, prednosti i mane ove 
odluke.  
Medijske kritike spram UEFA-e pomicanjem 
EURO-a nisu prestale. Štoviše, dobile su 
na intenzitetu, a jedna je utakmica stekla 
mitski status! Radi se o susretu osmine 
finala Lige prvaka između Atalante i 
Valencije, odigranom 19. veljače u Milanu 
(zbog rekonstrukcije stadiona u Bergamu). 

Pobjeda talijanskog kluba (4:1) trebala je 
predstavljati odu svim autsajderima Lige 
prvaka. No, prometnula se u predgovor 
grozomornog scenarija.

Talijanski su imunolozi optužili utakmicu 
na San Siru kao okidač za širenje epidemije 
na Apeninskom poluotoku. Već sredinom 
veljače u Milanu je bio popriličan broj ljudi 
pozitivnih na koronavirus. Na tribanama 
milanskog stadiona zateklo se i 40 000 
navijača iz Bergama. Upravo je spomenuti 
grad koji tjedan kasnije postao žarištem 
bolesti (COVID-19) u Italiji. 

Zanimljivo, u Milanu je zaražena i trećina 
igrača Valencije te članova stručnog 
stožera španjolskog kluba. A i hrvatski je 
Nacionalni stožer civilne zaštite obznanio 
vijest da je nulti pacijent (iz Zagreba) bio 
na spomenutoj utakmici.

Stigmatiziranje navedenog sportskog 
događaja nastavilo se i pedesetak dana 
kasnije. U sveobuhvatnu ‘’istragu’’ traženja 
krivca uključio se i slovenski premijer 
Janez Janša. On je sasvim izravno optužio 
zemljaka na čelu UEFA-e, Aleksandera 
Čeferina.  
- Bio je to pohlepan, neodgovoran i 
kriminalan potez, a širenje opasnosti 
nije zaobišlo niti Sloveniju. Eksplodirala 
je biološka bomba nakon koje više ništa 
neće biti isto. Čak i poslije upozorenja 
Svjetske zdravstvene organizacije, koja je 
već proglasila pandemiju, neke utakmice 
nisu otkazane, a sve zbog pohlepe za 
novcem – kazao je Janša o milanskoj 
utakmici. ‘’Pohlepan, neodgovoran i 
kriminalan potez’’ pripisao je, dakako, 
Čeferinu. Slovenski politički komentatori 
nisu ostali iznenađeni očitovanjem Janše. 
Naime, Čeferin je u jednom intervjuu 
istaknuo svoje političke ambicije u rodnoj 
mu ‘’deželi’’. A 7. veljače 2023. istječe 
mu drugi predsjednički mandat na čelu 
UEFA-e.   
 
Na utakmicu u Milanu referiraju se i neki 
hrvatski kroničari. Ali iz posve drugačijih 
pobuda. Dovode ju u svezu susreta između 
Dinama i ukrajinskog Šahtara. Upravo 
je inkriminirana utakmica neposredno 
povezana sa svim potonjim događajima. 
I uvjerenjem – da je Dinamo u posljednjih 
pet minuta sraza s prvakom Ukrajine 
sačuvao rezultatsku prednost (3:1), povijest 
pandemije imala bi posve drugačiji tijek. 
Dinamo bi, naime, (a ne Atalanta) igrao u 
osmini finala Lige prvaka!
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JE LI UEFA 
POGRIJEŠILA 
DOPUŠTAJUĆI 
PUBLIKU NA 
UTAKMICI 
IZMEĐU 
ATALANTE I 
VALENCIJE?

UZ ZAUSTAVLJANJE NOGOMETA U EUROPI ZBOG 

KORONAVIRUSA TE ODGODU EURO-a 
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SVE DOBRO
U LJUDIMA

U dramatičnim zbiljama pandemije i potresa u Zagrebu, Hrvatska je još 
jednom iskazala veliko zajedništvo i solidarnost. Sportaši su potvrdili svoju 
privrženost domovini i narodu, kao i navijači koji su se hrabro uključivali u 
nužne akcije pomoći u kojima smo riskirali svoje zdravlje.

J
ednog dana pričat će se o tome na 
temelju osobnih doživl jaja. 
Pandemija koronavirusa dramatično 

je promijenila naše živote, utabane putove 
svakodnevice te kao i cijeli svijet, blokirala 
Hrvatsku. U skladu sa sloganom: „Ostani 
doma.“, ljudi su u ovoj zemlji doista 
odgovorno i disciplinirano prihvatili da je 
izolacija i distanca od drugih najbolji način 
kako pomoći sebi i drugima. Točno je da 
uvijek u masama postoje oni koji imaju 
neku svoj odnos prema pravilima i 
zdravorazumskim ponašanjima. No, bilo 
bi nepravedno prema velikoj većini 
stanovnika Hrvatske, kada bi ti 
neodgovorni i lakomisleni postali prvi plan 
doživljaja borbe protiv koronavirusa. 
Svakog dana čitali smo i slušali kako se 
odaje priznanje zdravstvenim djelatnicima, 
epidemiološkim stručnjacima, policiji, 
vatrogascima, ljekarnicima, trgovcima i 
nizu službi koje moraju raditi da bi nam 
životi funkcionirali. I ta su priznanja i 
pohvale bile potpuno zaslužene. Hrvatska 
je pokazala da može biti sve ono što se 
lakovjerno tretiralo kao njenim manama. 

Dakle, možemo biti odgovorni, disciplinirani, 
sposobni rješavati velike probleme složno 
i poštivati druge. Vlada može biti efikasna. 
Mediji mogu biti pozitivni i konstruktivni, 
a prostor u njima posvećen struci i 
važnosti poruka za naciju, a ne kojekakvim 
stručnjacima i sveznadarima bez pokrića. 
Dobra je to priča i pokazatelj kako stvari 
realno stoje ako se ispravnosti probiju u prvi 
plan. Trebala je, nažalost, pandemija da bi 

se to dogodilo, ali doživljaji svih navedenih 
odnosa ipak reafirmiraju struku, pozitivu i 
red.

Dramatične posljedice izbijanja pandemije 
koronavirusa, nažalost, imale su i još 
dramatičnije okvire zbog potresa koji 
je pogodio glavni grad Hrvatske i 
njegovu okolicu. 22. ožujka u 6:24 
Zagreb je zadesilo podrhtavanje tla od 
5.5 po Richteru. Epicentar je bio sedam 
kilometara sjeverno od centra metropole, 
na dubini od deset kilometara. Jedna je 
mlada osoba nažalost podlegla ozljedama, 
27 ih je ozlijeđeno. Šteta od potresa je 
najveća u Donjem Gradu i trebat će 
godine da se saniraju materijalne štete 
središta Zagreba.

No, i u ovoj dramatičnoj situaciji naši 
su ljudi reagirali izvanredno dobro. Bez 
obzira na strah i realnu ugrozu, oni su i u 
tako teškoj zbilji držali preventivnih mjera 
u borbi protiv koronavirusa. Brzo su se svi 
pribrali i organizirali, tko je mogao u svojem 
domu, a drugi su se snalazili kod rodbine, 
prijatelja ili u objektima koje su državne i 
gradske institucije stavile na raspolaganje 
potrebitima. Ono što je najviše oduševilo, 
odnosno što je samo potvrdilo sve ono 
dobro što su ljudi pokazali i u borbi protiv 
koronavirusa, je spontana i brza reakcija 
solidarnosti, pomaganja i mnoštvo 
požrtvovnosti. Kadrovi promptne akcije 
oko zbrinjavanja trudnica i novorođene 
djece iz Petrove, kada su navijači Bad 
Blue Boysi, uz sve ostale građane i 

službe, pokazali visoku razinu društvene 
osjetljivosti i lojalnosti, ostat će kao jedan 
od leitmotiva ovog povijesno dubokog i 
emotivno proživljenog perioda. Navijačke 
skupine i Torcide, Armade, Kohorte, 
Funcuta, Demona i drugih iskazuju se u 
misijama pomaganja bolnicama, starijim 
ljudima kojima je potrebna pomoć ili u 
dobrovoljnom darivanju krvi. 

U svim tim dramatičnim situacijama za 
Hrvatsku, za Zagreb, za sve ljude, hrvatski 
sportaši samo su potvrdili koliko su 
privrženi domovini i njenim stanovnicima. 
Svatko se na svoj način, i u okvirima svojih 
mogućnosti, individualno i kao dio grupe, 
uključio u prikupljanje donacija za pomoć 
državi u borbi protiv pandemije te za 
saniranje posljedica potresa u Zagrebu. 
Nećemo navoditi tko je i koliko doprinio 
jer svaki je doprinos i donator vrijedan, 
a u emotivnom pogledu jednako važan. 
Hrvatski sportaši i sportašice su uvijek uz 
svoj narod, a milijuni kuna koje su izdvojili 
u ovoj situaciji samo su još jedna potvrda 
njihove solidarnosti. Ona se iskazuje 
tijekom cijele godine, u nizu humanitarnih 
akcija, u mnoštvu donacija koje ostaju 
medijski anonimne, ali postižu svoje 
ciljeve odnosno djela za dobrobit društva.

Iz muke koja je snašla (i) Hrvatsku vrijedi 
zapamtiti ovu priču o zajedništvu i 
međusobnoj brizi jednih za druge. Kad 
jednom ova muka prođe, upravo na toj 
homogenosti ljudi, može se nastaviti 
graditi bolja Hrvatska. 

FIFA i FIFPRO osnovali su fond za pružanje 
f inanc i j ske  potpore  profes iona ln im 
nogometašima koji nemaju mogućnost 
povlačenja neisplaćenih plaća iz kluba.

U slučaju da igrači putem sudova nisu mogli 
dobiti novac koji im duguju klubovi, sada mogu 
podnijeti zahtjev za korištenje fonda. Fond je 
dostupan za kompenzaciju igrača u slučajevima 
koji datiraju od 2015. godine.

Igrači koji smatraju da ispunjavaju uvjete fonda 
za zaštitu igrača mogu se obratiti direktno 
FIFPRO-u na: playerfund@fifpro.org.

Igrači bi trebali dokazati apsolutnu nemogućnost 
vraćanja plaće od strane kluba nakon odluke 
pravosudnog tijela ili suda. U svom zahtjevu za 
naknadu trebaju priložiti svu dokumentaciju i 
dokaze kojima raspolažu, kao što su, primjerice, 
kopije odgovarajućeg ugovora o radu, sudske 
odluke, sažetak cjelokupne situacije i podaci 
o statusu bivšeg kluba. Ako budu potrebne 
dodatne informacije, FIFPRO će naknadno 
kontaktirati svakog igrača.

Odluku o odobravanju ili odbijanju zahtjeva 
igrača u načelu će jednom godišnje donijeti 
odbor sastavljen od predstavnika FIFA-e i 
FIFPRO-a.

Kako zatražiti naknadu nakon bankrota i neisplaćenih plaća

FIFA I FIFPRO 
OSNOVALI FOND 
ZA FINANCIJSKU 
POTPORU IGRAČIMA
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u tekuće preživljavanje, a ne u razvoj i 
infrastrukturu. Stoga klubovi otvaraju 
vrata kojekakvim grupacijama koje im 
osiguravaju ograničen, ali stalan priljev u 
proračun, predočio je Mišković situaciju 
koja je dovoljno dramatična i bez pojave 
pandemije. 
-Moramo zajednički prevladati ovu 
situaciju jer ako neki klubovi propadnu 
neće više biti HNL-a, zaključio je Mišković.
Kao prvi korak u spašavanju HNL-a ističe se 
nužnost završetka aktualne sezone. Stoga 
je HNS izradio plan priprema za povratak 
u natjecanje. Radna skupina HNS-a 
morala je ostatak sezone programirati u 
12 termina, potrebnih za preostalih deset 
kola Prve HNL te poluzavršnicu i finale 
Kupa.

Međutim, od tri opcije kalendara, prvi je 
termin (16. svibnja) već stavljen ad acta. 
Druga varijanta podrazumijeva početak 
30. svibnja. Plan C predviđa početak 
natjecanja HNL-a 13. lipnja. Ako sve 
predložene opcije propadnu, postoji 
još mogućnost odigravanja turnira na 
jednom stadionu (takvu zamisao imaju i 
Englezi sa sugestijom zajedničkog igranja 
na Wembleyu) te kao zadnje rješenje: 

proglašavanje trenutačnog poretka – 
konačnim!  
No, povratak nogometaša na teren izravno 
je povezan sa suzbijanjem pošasti nazvane 
COVID-19! Je li pandemija koja uzrokuje 
spomenutu bolest dosegla vrhunac? 
Znanstvenici se još ne usuđuju ponuditi 
konkretan odgovor. O koronavirusu se 
zapravo vrlo malo zna. Neizvjesno je kako 
će se virus ponašati u budućnosti i hoće 
li mutirati. 

Međutim, neovisno je li pandemija na 
vrhuncu ili nije, sve je više zagovornika 
koji smatraju kako ljudska vrsta treba 
krenuti u kontranapad i ponašati se kao 
da nevidljivi neprijatelj uopće ne postoji. 
Na tragu takvog razmišljanja su i ljudi koji 
skrbe o njemačkom nogometu, odnosno 
Bundesligi. Njihova se osnovna teza može 
sažeti u jednu rečenicu: Bundesligu 
možemo spasiti jedino igranjem! 
Shodno tomu odlučeno je da se njemačko 
nogometno prvenstvo nastavi 3. svibnja. 
Od početka travnja sve su bundesligaške 
momčadi započele s pripremama za 
nastavak sezone. 
-Moje je mišljenje da s povratkom na teren 
ne bi trebalo brzati. Posebice je nužno 
napraviti detaljna testiranja svih igrača 
koji su bili zaraženi koronavirusom. Radi 
se o bolesti koja može utjecati na cijeli 
organizam, od respiratornih funkcija do 
srčanih aktivnosti. Što se tiče onih koji su 
bili na respiratoru bojim se da će imati 

ožiljke na plućima, a posljedično će im 
trebati i duže razdoblje rekuperacije. Zbog 
relativno duže stanke bez natjecateljskih 
aktivnosti preporučio bih detaljno 
medicinsko testiranje, od laboratorijskih 
pretraga do kardiološke obrade. Kao 
što se radi prije svake sezone ili velikih 
natjecanja, liječnik hrvatske nogometne 
reprezentacije, Zoran Bahtijarević 
iskazuje popriličnu rezervu spram (pre)
naglog povratka u natjecanje. Ishitreno 
bi forsiranje natjecanja, naime, moglo 
proizvesti pandemiju ozljeda.
-Igrači bi od faze izolacije, u kojoj se sada 
nalaze, do nastavka sezone svakako morali 
proći bazične pripreme. U protivnom 
klubovi riskiraju češće ozljeđivanje 
igrača, ponajprije povrede muskulature. 
Bezbrojni su slučajevi kada se igrači nakon 
duže stanke vrate na teren i suočavaju s 
nizom manjih ozljeda. 

Bahtijarević će navesti i konkretan primjer: 
-Naš kapetan Luka Modrić ozlijedio se na 
kvalifikacijskoj utakmici Italija – Hrvatska, u 
Milanu. Nakon petomjesečnog oporavka i 
povratka u natjecanje uslijedio je niz sitnih 
ozljeda. To su posljedice dugotrajnog 
izbivanja i rehabilitacije. Istina, danas 
mnoštvo sportaša, posebice nogometaša, 
ima vlastitu dvoranu i vjerojatno su 
vježbali tijekom izolacije. No, nijedan 
trening, naročito individualni, ne može 
nadomjestiti intenzitet napora kojeg nose 
utakmice.  
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Kriza uzrokovana koronavirusom 
poharala je nogometni svijet. Na 
svim se meridijanima zbrajaju štete 

i gubici. Svjetska nogometna federacija 
FIFA suočena je s najvećim globalnim 
problemom u svojoj povijesti. Premda nije 
službeno proglašeno, izvanredno je stanje 
– na snazi. 

Paralelno s paralizom sustava, u FIFA-i 
pripremaju i osnivanje fonda za pomoć 
najugroženijim članicama. Mada je u 
ovom trenutku teško gradirati pojam 
ugroženosti jer su financijski problemi 
praktički zahvatili sve saveze i klubove 
pod okriljem FIFA-e. Prema procjenama 
ekonomskih stručnjaka FIFA u pričuvi ima 
2,54 milijarde eura. 
Neprijeporno je da će većina članica FIFA-e 
(ima ih 208) dobiti određena sredstva iz 
ustanovljenog Fonda solidarnosti. No, 
u svrhu prevladavanja krize Svjetska 
nogometna federacija obznanila je i 
paket mjera kojim će barem privremeno 
regulirati trenutno kaotične odnose 
unutar sustava (posebice između klubova 
i igrača, odnosno klubova i klubova). 

Kao jedna od tih mjera je i privremena 
blokada isplate ugovornih rata od igračkih 
transfera između klubova. Ovoj su se 
FIFA-inoj rezoluciji posebice razveselili 
klubovi, koji su posljednjih godina ostvarili 
najviše ulaznih transfera (oni veći se 
gotovo u pravilu realiziraju kroz obročnu 

isplatu). Tu se ponajprije radi o bogatijim 
klubovima, iz Liga petice, koje u razdoblju 
bez prihoda iznimno opterećuje isplata 
ugovornih rata. 

No, dojam je kako mjera za zaštitu i spas 
klubova pogoduje prvenstveno velikima 
nauštrb malih. U ligama, koje žive od 
prodaje igrače (a to je slučaj Prve HNL), 
ova bi FIFA-ina mjera mogla prouzročiti 
dodatne probleme. Hrvatski su prvoligaši 
u svoje proračune ukalkulirali sredstva 
koja su im trebala biti isplaćena na 
račun klubova kojima su prodali igrače. 
Primjerice, GNK Dinamo trebao je kroz 
prispjele rate dobiti višemilijunski iznos 
za transfere Ante Ćorića, Filipa Benkovića, 
Ivana Šunjića i Danija Olma.  

I prije pojave koronavirusa, gotovo 
polovica klubova u Prvoj HNL živjela je 
– na rubu egzistencije. Sadašnja situacija 
generira aktualnu problematiku na dvije 
razine: hoće li klubovi biti u mogućnosti 
plaćati igrače i postoji li opasnost da neki 
od hrvatskih prvoligaša ne preživi ovu 
krizu?
-Situacija je jedinstvena i teško je davati 
bilo kakve prognoze. Trenutno je primarna 
zadaća završiti aktualno natjecanje, makar 
i bez gledatelja. Problem je hrvatskih 
klubova što se u poslovanju uglavnom 
oslanjaju na prihode od transfera. 
Udio sponzorstva i TV prava je gotovo 
simboličan. Teško je predvidjeti što će se 

događati tijekom sljedećeg prijelaznog 
roka, ali vjerojatno neće biti puno 
transfera. Opasnost da neki od klubova 
Prve HNL završi u stečaju bila je i do 
sada prisutna. I bez aktualne krize, ističe 
predsjednik HUNS-a, Dario Šimić. 

A kako funkcionira većina hrvatskih 
prvoligaša pojasnio je Damir Mišković na 
primjeru NK Rijeka. On već duže vrijeme 
traži strateškog partnera ili kupca kojem 
bi prodao većinski paket klupskih dionica. 
Nudi sređen klub, s vlastitim stadionom 
i pripadajućim kampom. Ima uredne 
financije, bez dubioza i kostura iz ormara. 
Rijeka je klub s tradicijom (uz poneki 
trofej) i navijačima. 

Međutim, za uspješan nastavak povijesti 
riječkog kluba potrebno je godišnje 
namaknuti 100 milijuna kuna. Iz sigurnih 
izvora financiranja (ulaznice, marketing, 
TV-prava i sponzori) riječki klub može 
sakupiti četiri do pet milijuna. Ostatak 
mora uprihoditi iz tzv. nesigurnih izvora. 
A to su transferi igrača i prihodi od nastupa 
na UEFA-inim natjecanjima.  
-Bez stranog kapitala hrvatski nogomet 
ne bi opstao. Više od 85% novca u 
hrvatskom nogometu dolazi izvana. Po 
tome smo vjerojatno europski rekorderi. 
Takav način prihodovanja donosi previše 
rizika i ovisnosti. Samo je pitanje trenutka 
financijske krize jer klub nema uvijek 
igrača za prodaju i svu zaradu investira 

POSLJEDICE PANDEMIJE KORONAVIRUSA NA NOGOMET

DR. BAHTIJAREVIĆ: 
TREBA PAZITI
DA SE NE DOGODI 
PANDEMIJA OZLJEDA
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Početkom svake godine, točnije od 1. 
veljače do 15. ožujka traju službene 
prijave za upis na online studij sportskog 
menadžmenta na UCN-u. Studij započinje 
1. rujna, kada i nova akademska godina, a 
raduje nas da smo ove godine imali velik 
broj zainteresiranih igrača koji su željni već 
sada ulagati u svoje obrazovanje i tako 
misliti na svoju budućnost.

U vrijeme ove pandemije koronavirusa, 
zasigurno imaš više slobodnog vremena 
no inače, stoga iskoristi to vrijeme za 
razmisliti o osobnom razvoju i ulaganju 
u svoju drugu karijeru. Preporučamo da 
razmisliš koji su tvoji interesi i što bi želio 
raditi nakon profesionalne nogometne 
karijere. 
Želiš li ostati u nogometu, biti trener 
ili se vidiš na nekoj drugoj funkciji u 
nogometnom klubu? Razmišljaš li možda 
o potpunom zaokretu u karijeri u odnosu 
na ovu dosadašnju? I to je sasvim u redu. 

U nastavku donosimo odgovore na često 
postavljana pitanja za UCN online studij 
sportskog menadžmenta.
Kome je studij namijenjen?
Prvenstveno svim profesionalnim 
nogometašima, a potom i ostalim 
profesionalnim sportašima te redovnim 
članovima Nogometnog sindikata.

Koju školu moram završiti za upis?
Potrebno je imati završenu četverogodišnju 
srednju školu. Ako imaš završenu 
trogodišnju srednju školu, potrebno je 
upisati i završiti još i četvrti razred kako bi 
se tako stekao kriterij za prijavu. 

Tu smo za tebe na:
administrator@huns.hr, 091/2222-232
olivera.zodan@huns.hr, 091/2018-400  

ULAGANJE U
SVOJU BUDUĆNOST

Završili upisi na UCN

Moram li znati engleski jezik i koliko 
dobro?
Sva predavanja i ispiti na UCN fakultetu 
su online i na engleskom jeziku. Svaki 
kandidat pristupa online testu znanja 
engleskog jezika. Ako si dosad već 
polagao testove iz znanja engleskog 
jezika koji su priznati na međunarodnoj 
razini, kao što su TOEFL ili IELTS za razinu 
B2, onda su rezultati tih testova dovoljni 
za upis. 

Koliko traje studij?
Tri i pol godine.

Koliko košta cijeli studij?
Školarina za svo vrijeme studiranja iznosi 
600 eura. Ako student uspješno položi 
prvu godinu studija, vraća mu se iznos 
od 300 eura na račun te tada ukupna 
školarina iznosi samo 300 eura.

Moram li ići na predavanja i/ili ispite u 
Dansku?
Ne. 
Prijave, upisi, sva predavanja i ispiti su 
isključivo online. 
Time se olakšava svakom profesionalnom 
igraču da neometano studira neovisno o 

promjeni prebivališta i/ili boravišta zbog 
promjene kluba. 

Kako se i kome mogu prijaviti?
Sve informacije možeš dobiti od djelatnika 
Nogometnog sindikata. Ne srami se 
pitati sve što te zanima o UCN-u, 
načinu studiranja, troškovima, potrebnoj 
dokumentaciji, trajanju studija ili nečem 
trećem. 

Kruno Bašić,
Dinamo Zagreb II

“Studiranje na UCN-u 
jedinstveno je iskustvo. 

Pristup je potpuno
drugačiji i osobniji.

Jedna od najvažnijih 
stvari koju ćete naučiti je 

međusobna suradnja s 
drugim ljudima i
rad u kolektivu.”

Aljoša Vojnović,
umirovljeni nogometaš Mislav Leko

Martina Fileš,
hrvatska rekorderka u
atletskoj disciplini skok s motkom

“Studiranje na UCN-u je jednostavno i 
zanimljivo. Koncept studija je odličan 
jer inzistira na primjeni znanja, a ne na 
besmislenom “bubanju” činjenica. A 
fleksibilnost koja je omogućena online 
predavanjima je stvarno bitna za sportaše koji 
uz sport žele završiti fakultet.”

“UCN je velika prilika za svakog 
profesionalnog sportaša da na 
vrijeme počne brinuti o svojoj 

budućnosti.”

“Upis na studij sportskog 
menadžmenta vjerojatno je jedna 
od najboljih odluka koje sam donio. 
Studij je super zanimljiv, nema 
štrebanja napamet, a budući da je 
online studij, možeš bez problema 
uskladiti predavanja s obvezama
u klubu. Preporučio bih ga svima!”
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Redovnim članom HUNS-a može 
postati svaki profesionalni igrač 
nogometa te osoba koja je bila 
profesionalni igrač nogometa 
najmanje dvije godine. Podupirajući 
član HUNS-a je osoba koja je imala 
status redovnog člana HUNS-a, ali 
je zbog neplaćanja članarine taj 
status izgubila, a nije se izjasnila o 
dragovoljnom istupanju iz članstva, 
odnosno nije potpisala istupnicu. 
Naravno, i nogometašice su također 
članice HUNS-a i pozivamo sve, 
koji to još uvijek nisu, da se pridruže 
članstvu.

JEDNOSTAVNO DO
REDOVNOG ČLANSTVA 

1. Ako nikad dosad niste bili član HUNS-a, 
potrebno je ispuniti pristupnicu i poslati 
ju na info@huns.hr. Pristupnicu možete 
ispuniti online, a pronaći ju možete 
na službenoj internetskoj stranici 
Nogometnog sindikata www.huns.hr. 

Svaki novi član Nogometnog sindikata 
vlastoručnim potpisom na pristupnici 
potvrđuje da dragovoljno pristupa HUNS-u 
i da ujedno prihvaća Statut Sindikata.
Ako ste već član sindikata, onda 
preskočite ovaj korak.

2. Svaki igrač koji želi postati redovni član 
i ostvariti sva pripadajuća prava u skladu 
s istim, dužan je uplatiti iznos godišnje 
članarine na HUNS-ov račun:
HR50 2340 0091 1104 6842 4 (Privredna 
banka Zagreb d.d.)

Iznosi svih godišnjih članarina po različitim 
kategorijama javno su dostupni
na www.huns.hr.

Prava i obveze redovnih članova su:
• plaćanje članarine
• bavljenje aktivnostima HUNS-a
• sudjelovanje u upravljanju poslovima 
HUNS-a
• čuvanje i podizanje ugleda HUNS-a
• čuvanje materijalnih dobara i izvršenje 
preuzetih obveza

Za sva eventualna pitanja, slobodno 
nas kontaktirajte na:

administrator@huns.hr

olivera.zodan@huns.hr 

+385 1 4622225

+385 91 2222232

+385 91 2018400

Kako postati član HUNS-a
i ostvariti sve pogodnosti?

Za članstvo u Nogometnom sindikatu ne treba čekati hitne situacije, a pravna pomoć 
i zastupanje besplatna je za sve redovne članove 
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UNAPRIJEĐIVATI 
RADNO-PRAVNI STATUS 
IGRAČA

Sastanak nogometnih sindikata iz regije

U Zagrebu je 10. veljače održan radni 
sastanak regionalnih nogometnih 
sindikata kojem su nazočili delegati iz Crne 
Gore, Makedonije, Bosne i Hercegovine i 
Hrvatske, koja je bila zemlja domaćin. 

Uz mnogobrojne teme sastanka, jedna 
od važnijih odnosila se na trenutno stanje 
u regionalnom nogometu i njegove 
specifičnosti.
Na sastanku su partneri razgovarali o 
važnosti socijalnog dijaloga i njegovom 
značaju za unaprjeđenje radno-pravnog 
statusa profesionalnih nogometaša. 
Zadnji takav sastanak održan je u Zagrebu 
2017. godine. 
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14. ožujka 2020. godine u Zagrebu 
je na inicijativu HNS-ovog časnika za 
vezu s navijačima održan sastanak 
navijačkih skupina hrvatske nogometne 
reprezentacije s predstavnicima udruge 
Uvijek vjerni, FC Budi ponosan, Vatrene 
brigade i još par istaknutijih neovisnih 
navijača. Razgovaralo se o budućim 
aktivnostima i izazovima, a doneseni su 
i konkretni zaključci kako slijedi:

■ Z a j e d n i č k i  n a s t u p  n a  t r i b i n i 
podrazumijeva ujedinjeno, koordinirano 
navijanje te međusobno uvažavanje 
kodeksa vezano za transparente. 
Svaka utakmica je novi projekt te 
zahtijeva drugačiji koncept i pristup 
ovisno od brojnih elemenata (veličina 
stadiona, površine za transparente, 
raspoređenost po tribini, UEFA-ina 
i FIFA-ina ograničenja, promotivni 
standardi i sl.)

■ Aktivno navijanje je apsolutni imperativ 
i svi trebaju težiti što glasnijem navijanju 
te cjelovitom nastupu na tribini u cilju 
podrške našim reprezentativcima. 
Nužno je ishoditi ulaznice iz istih sektora 
na tribini zbog mogućnosti grupiranja i 
navijanja, a iz svih organiziranih grupa 
za vođe navijanja nameće se šest imena.

■ Tradicionalno okupljanje navijača 
večer prije i na dan utakmice bit će 
koordinirano između skupina te će se na 
vlastitim komunikacijskim platformama 
prenijeti ranije dogovorene lokacije i 
vrijeme okupljanja.

■ #FansFamily, program vjernosti 
objedinjenjuje popis od 500 najvjernijih 
navijača po kriteriju broja utakmica 
(GDPR standardi, evidencija HNS-a 
i Dekoda). Definirana i usvojena 
lista trebala bi biti prioritet za svaku 
utakmicu, a ažurirat će se po potrebi.

■ Zbog iznimne važnosti povjerljivosti 
informacija i pozitivnog djelovanja svih 
grupacija, dogovoreno je osnivanje 
Časnog suda u najskorijoj budućnosti.

■ Nastup na tribini sa svim komunikacijskim 
mogućnostima koje ona nosi najveća je 
prilika za stvaranje dodane vrijednosti 
i pozicioniranja hrvatskih navijača 
kao najboljih. Početno je dogovoren 
veliki zajednički transparent bez 
ikakvih obilježja (grbova, logotipova ili 
claimova) u recentnom dizajnu i obliku 
dresa. Koncept je da se veliki dres diže 
za vrijeme intoniranja nacionalne himne

■ I u budućnosti će se dogovarati 
prijateljske utakmice između navijača 
u cilju širenja sportke kulture i iniciranju 
pri jatel jstva među nacionalnim 
navijačima.

■ U duhu dobrih odnosa i zajedničke 
suradnje dogovorena je i prijateljska 
nogometna utakmica između članova 
UV i BP. 

■ Fan club Budi ponosan se ispričava i u 
potpunosti ograđuje od konferencije 
za medije na kojoj je predsjednik kluba 

istaknuo kako je doveden u zabludu od 
strane g. Grlevića. 

■ Sva komunikacija i dogovoreni zaključci 
te aktivnosti u formi priopćenja 
komunicirat će se na komunikacijskim 
kanalima svih uključenih. 

■ Prema HNS-u pozicionirani smo kao 
nacionalni odbor/vijeće nacionalnih 
navijača, a najavljen je i sljedeći 
sastanak kada ćemo konkretnije 
definirati hodogram daljnjih aktivnosti 
i događanja.

Hrvatski navijači ogledalo su svoje 
domovine u zemlji i svijetu. Moramo biti 
sastavni dio reprezentacije jer činimo bit 
i trajnu vrijednost.
 

SASTANAK 
NAVIJAČKIH 
SKUPINA 
HRVATSKE 
NOGOMETNE 
REPREZENTACIJE
Piše: Tomislav Mileis UV Slavko Husnjak BPFC

Slavko Husnjak BPFC

IN MEMORIAM

Davor 
Braun

Čedo 
Jovičević

1963. - 2020. 1952. - 2020.

Na Dinamovoj internetskoj stranici, 13. ožujka 2020., 
osvanula je tužna vijest da je preminuo Davor Braun. 
Rođen 15. studenog 1963. u Zagrebu, Braun je prošao 
maksimirsku nogometnu školu. Igrao je za Dinamo, 
Zagreb, a jednu sezonu i u austrijskom LASK-u. Davor je 
sin Mirka Brauna, proslavljenog braniča Dinama u 60-im 
godinama prošlog stoljeća. Obitelj Braun sudjelovala je u 
najvećim uspjesima maksimirskog kluba. Stariji Braun se 
1967. našao na portretu zlatne genracije koja je osvojila 
jedini europski trofej – Kup velesajamskih gradova. Davor 
je pak bio dijelom legendarne generacije 1982., doduše 
samo s dva nastupa, koja je nakon 24 godine naslov 
državnog prvaka vratila u Zagreb. Mirko Braun je dobio 
nadimak ‘’Čarli’’, po stripovskom junaku iz 50-ih. Istim 
imenom krstio je i kafić kojeg je po završetku karijere 
otvorio u središtu Zagreba. Davor je, osim nogometnog 
nasljeđa, dobio i prispodobiv nadimak ‘’Čarli mlađi’’. U 
sjećanju na igračku karijeru Davora Brauna ostat će 
zamrznuti kadar stasite figure, čvrstog stoperskog garda 
i prepoznatljive afro-frizure. Već je u 27. godini završio 
nogometnu karijeru i posvetio se obiteljskom poslu. 
No, ostao je vjeran nogometu. Bio je redoviti sudionik 
svih akcija Dinamovih veterana. A njegov kultni kafić 
Charlie, na zagrebačkoj špici, nerijetko je znao biti 
središte nogometnih razgovora, ali i polemika, u kojima 
je upravo Davor nerijetko znao preuzeti simpatičnu 
ulogu svojevrsnoga moderatora. 

- Neutješan sam. Užasno me pogodila ova vijest. 
Davor nikada nije bolovao. Strašno je kada ovako ode 
mladi čovjek. Bili smo prijatelji 40 godina. Davor je 
bio veliki domoljub i sjajan čovjek, tužnim je glasom 
konstatirao Ćiro Blažević, kojemu je Charlie poput 
dnevnog boravka. No, nogometna priča o obitelji Braun 
se nastavlja. Davorovi sinovi, Patrik i Dominik, treći su 
naraštaj nogometne dinastije Braun. Obojica su polaznici 
Dinamove škole nogometa. Možda će netko od njih 
uskoro dobiti nadimak ‘’Čarli najmlađi’’ i sudjelovati u 
još jednom povijesnom uspjehu maksimirskog kluba.

Igor Jovičević često zna citirati svog nekadašnjeg trenera 
Rafua Beniteza: Čekao sam 20 godina kako bih postao 
trenerom madridskog Reala, ali ne žalim. Vrijedilo je!
Igor nije morao čekati 20 godina. Trenerom Dinamove 
B momčadi postao je 2017., a nakon iznenadne smjene 
Nenada Bjelice prekomandiran je u svlačionicu prvog 
sastava maksimirskog kluba. 
Nažalost, najsretniji trenutak u nogometnoj karijeri svog 
sina Čedo Jovičević nije dočekao. Preminuo je 11. travnja 
2020. u Zagrebu.  

Čedomir Jovićević rođen je 3. siječnja 1952. u 
crnogorskom mjestu Žabljak Crnojevića. Prve 
nogometne korake učinio je u tamošnjem Lovćenu, 
a u Dinamo je došao 1972. kao lijevi branič, na poziv 
tadašnjega trenera Dražana Jerkovića. S Modrima je 
osvojio legendarni naslov prvaka 1982. Osvojio je i pokal 
pobjednika Jugokupa 1980., kao i Balkanski kup 1977.
U deset godina koliko je proveo u Dinamu u kojem je 
odigrao 390 utakmica, zabivši 11 golova, Jovičevića su 
nakon Jerkovića, trenirali i Stjepan Bobek, Domagoj 
Kapetanović, Mirko Bazić, Rudolf Belin, Milan Antolković, 
Vlatko Marković, Ivan Đalma Marković, Rudolf Cvek i 
Miroslav Ćiro Blažević.
Dolazak u Dinamo, Jovičević je opisao riječima: 
- Trener Jerković gledao me kako igram, pozvao me 
na probu i prošao sam. Tada sam mu obećao da ću 
pristupiti Dinamu. U međuvremenu su me zvali i drugi 
klubovi, najuporniji je bio Partizan pa Olimpija, u kojoj 
je godinama igrao moj stariji brat Miško. Obećavali su 
mi kule i gradove, mamili raznim pričama, ali me nisu 
mogli odvratiti od dolaska u Dinamo. Za mene je dana 
riječ bila svetinja. Došao sam suočen s mnogim pričama 
da u Zagrebu igrači sa strane teško prolaze. Već prvi dani 
demantirali su sve te priče. Svi su me izvrsno primili.

Ove riječi možda najbolje ilustrira podatak da su Čedo 
i njegov tadašnji suigrač Josip Kuže bili najbolji prijatelji 
i kumovi. Jovičević je bio i pomoćnik svom kumu kada 
je Kuže vodio Dinamovu momčad u prvom mandatu 
(1989.-1991.). 
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Na UCN online studiju možeš 
studirati neovisno gdje se trenutno 
nalaziš ili igraš.

Fakultetsko obrazovanje možeš 
steći iz udobnosti hotelske sobe, 
svog doma ili klupske prostorije jer 
smo za tebe omogućili virtualnu 
učionicu diljem svijeta.

01/4622-225, 091/222-2232

kontakt:

administrator@huns.hr

MISLI
NA SVOJU

BUDUĆNOST
DANAS!


